



31 January 2011

Dear Dean of Law

World Human Rights Moot Court Competition, 8 and 9 December 2011, Pretoria, South Africa

You are cordially invited to participate in the third World Human Rights Moot Court Competition, due to be held on 8 and 9 December 2011, to mark International Human Rights Day. The competition is presented by the University of Pretoria's Faculty of Law, with the support of the Regional Office for Southern Africa of the United Nations High Commissioner for Human Rights (ROSA).

The second World Human Rights Moot Court was held in 2010. In view of the success of this event, it was decided to continue with the competition.

A team of two students from your Faculty – preferably one female and one male – is invited to submit heads of argument on the basis of a hypothetical case. Based on the assessment of the heads of argument by a panel of experts, three teams from each of the five UN regions will be invited to participate in person in the semi-finals and final round in Pretoria in December 2011. Teams will be required to cover their own travelling and other expenses, although accommodation and local travelling costs as well as meals in Pretoria will be covered by the organisers. There is a participation fee of R5 000 for all teams who are selected for participation in the semi-finals and final round in Pretoria. Limited financial assistance can be requested by teams who are unable to pay this fee. The official languages of the competition are English and French, and there will be simultaneous translation.

The competition website containing the rules of procedure and the problem as well as the registration form, www.up.ac.za/law, will be active at the latest from 20 April 2011. Registration forms must be received by 15 August 2011 and heads of argument must be submitted by 9 September 2011, by email to cherryl.botterill@gmail.com. However, motivated requests for moderate extension of time will be considered if received before that date.

For further information, please do not hesitate to contact Cherryl-Lee Botterill on cherryl.botterill@gmail.com.

We look forward to your participation!

Yours sincerely

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'CH', with a long horizontal stroke extending to the right.

(Prof) Christof Heyns

(Co) Director: Institute for International and Comparative Law in Africa



31 Janvier 2011

Cher Doyen de Faculté,

Concours Mondial de Procès Simulé des Droits de l'Homme, 8 et 9 décembre 2011, Pretoria, Afrique du Sud

Vous êtes cordialement invités à participer au troisième Concours Mondial de Procès Simulé des Droits de l'Homme qui se déroulera les 8 et 9 décembre 2011 pour commémorer la Journée Internationale des Droits de l'Homme. Le Concours est organisé par l'Université de Pretoria avec le soutien du Haut Commissariat des Nations Unies aux Droits de l'Homme pour l'Afrique Australe (ROSA).

Le deuxième Concours Mondial de Procès Simulé des Droits de l'Homme s'est tenue en 2010. En raison de son succès, la décision de continuer la compétition a été approuvée.

Une équipe de deux étudiants de votre faculté – un homme et une femme de préférence – est invitée à présenter un mémoire sur la base d'un cas hypothétique. Trois équipes de chacune des cinq régions délimitées par les Nations Unies sont invitées à participer en personne aux demi-finales et à la finale à Pretoria en décembre 2011. Les équipes devront couvrir leurs frais de voyage ; les frais d'hébergement et de transport local étant pris en charge par les organisateurs. Les frais de participation s'élèvent 5000 rands pour toutes les équipes invitées à prendre part aux demi-finales et à la finale à Pretoria. Une demande d'assistance financière limitée peut être formulée par les équipes étant dans l'impossibilité de couvrir ces frais. Les langues officielles du Concours sont l'anglais et le français et une traduction simultanée sera fournie.

Le site du Concours qui contient le règlement, le cas hypothétique ainsi que le formulaire d'inscription, www.up.ac.za/law, sera fonctionnelle le 20 avril au plus tard. Les formulaires d'inscription doivent être envoyés le 15 août 2011 au plus tard. Les mémoires doivent être envoyées le 9 septembre au plus tard par email à cherryl.botterill@gmail.com. Cependant des demandes motivées de prorogation raisonnable de ce délai seront examinées si reçues avant cette date.

Pour plus d'informations, nous vous prions de contacter Cheryl-Lee Botterill à cherryl.botterill@gmail.com.

Tout en espérant vous compter parmi les participants, veuillez croire cher Doyen, à l'expression de mes sentiments distingués,

(Prof) Christof Heyns

Co-Directeur de l'Institut de Droit International et Comparé en Afrique